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 رتبه اول بانک رفاه کارگران
در فروش املاک مازاد و سهام تحت 

تملک

بانکی  شبکه  اول  رتبه  کارگران  رفاه  بانک 
تحت  و سهام  مازاد  املاک  فروش  در  کشور 

تملک را به خود اختصاص داد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، 
ریال  میلیارد  هزار   300 فروش  با  بانک  این 
 ،1401 سال  در  تملک  تحت  سهام  و  املاک 
موفق به کسب رتبه برتر شبکه بانکی در این 

حوزه شد.  
بر اساس این گزارش، مجموع فروش اموال 
مازاد شبکه بانکی کشور در سال 1401 معادل 
هزار   300 که  است  ریال  میلیارد  هزار   580
میلیارد ریال آن متعلق به بانک رفاه کارگران 
است تا بیش از نیمی از اهداف محقق شده در 

این بخش متعلق به این بانک باشد.  
مازاد  املاک  فروش  است،  ذکر  شایان 
جمله  از  بنگاه داری،  از  بانک ها  خروج  و 
توسعه ای  برنامه های  و  اصلی  رویکردهای 
بانکداری  صنعت  در  سیزدهم  مردمی  دولت 
راستا  این  در  کارگران  رفاه  بانک  که  است 
تحقق  در  و  داشته  درخشانی  بسیار  عملکرد 
کشور  بانکی  شبکه  صدر  در  مربوطه  اهداف 

قرار گرفته است.
 

دیدار هیئت مدیره بیمه سینا با 
رئیس کل بیمه مرکزی

مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره بیمه سینا 
با رئیس کل بیمه مرکزی دیدار و گفت و گو 

کردند.
به گزارش روابط عمومی بیمه سینا؛ دکتر علی 
استادهاشمی در دیدار با مدیرعامل و اعضای 
اصلی و علی البدل هیات مدیره بیمه سینا با 
اشاره به این مطلب که مقررات زدایی و اصلاح 
آیین نامه های ناکارآمد در راستای تسهیل امر 
رضایت مندی  ضریب  افزایش  و  بیمه گری 
نهاد  کار  دستور  در  بیمه گذاران  و  بیمه گران 
نگاه  با  مرکزی  بیمه  گفت:  دارد،  قرار  ناظر 
و  قانون  چارچوب  در  و  بالادستی  اسناد  به 
برای  سیزدهم  دولت  اقتصادی  سیاست های 
مضاعفی  تلاش  صنعت،  این  جایگاه  ارتقای 

آغاز کرده است.
توانگری  تقویت  از  مرکزی  بیمه  کل  رئیس 
مالی شرکت های بیمه ای به عنوان یک ضرورت 
یاد کرد و افزود: اشکالات احتمالی پیش روی 
توانگری مالی در برخی شرکت های بیمه ای با 
برطرف  بیمه گران  و  ناظر  نهاد  تعامل سازنده 

خواهد شد.
وی نقش نیروی انسانی جوان و مبتکر را در 
رشد صنعت بیمه، انکارناپذیر توصیف کرد و 
کنار  در  کارآمد  نیروهای  ورود  داشت:  اظهار 
مدیران و کارشناسان با تجربه می تواند زمینه 
نقش آفرینی بیشتر صنعت بیمه در اقتصاد 

کلان را فراهم کند.
رئیس کل بیمه مرکزی در پایان تاکید کرد 
که در آینده نزدیک مسائل و مشکلات بیمه 
در نشست های تخصصی اعضای هیات عامل 
با مدیران ارشد شرکت های بیمه مورد بحث و 

بررسی قرار خواهد گرفت.

رکوردزنی جدید بیمه سرمد در 
تولید حق بیمه ۶ ماهه ۱۴۰۲ 

بیمه سرمد،  عامل شرکت  هیات  در جلسه 
و  بازاریابی  معاونت  سرپرست  معرفی  ضمن 
شبکه فروش عملکرد 6 ماهه شرکت مورد بررسی 

قرار گرفت. 
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، در جلسه 
مهدی  سیدمحمد  عامل،  هیات  امروز  عصر 
بهشتی نژاد طی حکمی محسن بزرگ زاده خالد 
آبادی را به عنوان سرپرست معاونت بازاریابی و 

شبکه فروش معرفی کرد. 
تجارب  و  سوابق  به  اشاره  با  نژاد  بهشتی 
شبکه  و  بازاریابی  معاونت  جدید  سرپرست 
شرکت،  پرتفوی  کیفی  و  کمی  ارتقاء  فروش، 
سازنده با  تعامل  بازاریابی،  استراتژی  تدوین 
شبکه فروش و شعب شرکت و توجه به مدیریت 
این  از  خود  انتظارات  مهمترین  از  را  ریسک 

معاونت برشمرد.
در ادامه این جلسه مدیر عامل شرکت اعلام 
با  سال 140۲  اول  ماهه  در 6  شرکت  این  کرد 
رشد ۷1 درصدی حدود ۲1000میلیارد ریال تولید 
عبارتی  به  گفت  وی  است.  داشته  بیمه  حق 
دیگر، در نیمه اول سال جاری معادل ۹۲ درصد 
کل حق بیمه سال گذشته تولید حق بیمه داشته 

ایم.
سیاست  اعمال  با  کرد  اعلام  نژاد  بهشتی 
غربالگری و پذیرش ریسکهای مطلوب و سودآور، 
بازار  ای در  رفتاری حرفه  اتخاذ  با  بیمه سرمد 
بیمه؛ ارتقاء کیفیت خدمات، کسب رضایتمندی 
مشتریان و جامعه بیمه گذاران خود را هدف قرار 

داده است.
های  برنامه  نتیجه  سرمد  بیمه  مدیرعامل 
اصلاح و بهبود شرکت را کاهش نسبت خسارت 
ماهه 1401  در 6  درصد  از 6/65  شرکت  این 
دانست  ماهه سال جاری  به 3/4۷درصد در 6 
و این کاهش 3/18درصدی را حاصل هوشمندی 
زمینه  در  فروش  شبکه  و  کارکنان  مدیران، 
سازی  متناسب  و  ریسک،تعدیل  مدیریت 
در  فرایندسازی  و  نظارت  کنترل،  خطر،  بهای 
خسارت ها و حرفه ای گری در عملیات بیمه گری 

و تجارت ریسک عنوان کرد.
بهشتی نژاد افزود: با افزایش میزان اعتماد و 
رضایت بیمه گذاران و متقاضیان  بیمه و به ویژه 
ظرفیت ها و قابلیت های حوزه فنی و تخصصی 
، افزایش کمی و همراه با تنوع تقاضا در صدور 
بیمه نامه ها به ویژه در بخش های تخصصی 
مانند بیمه های انرژی ، مهندسی ، مسئولیت و 

حمل و نقل داشته ایم.
مدیرعامل بیمه سرمد پیش بینی کرد که با 
تداوم روند موجود، در پایان سال نتایج  مثبت 
عملکرد شرکت در بخش بیمه گری و همچنین 
رضایت  و  خوشحالی  موجبات  گذاری  سرمایه 
حداکثری سهامداران عمده و خرد این شرکت را 

فراهم خواهد نمود.
بهشتی نژاد در پایان با تقدیم حکم سرپرست 
برای  فروش  شبکه  و  بازاریابی  معاونت  جدید 

ایشان آرزوی موفقیت نمود. 
بزرگ زاده نیز ضمن اشاره به اهمیت و جایگاه 
شبکه فروش بر لزوم توانمند سازی و توجه ویژه 
به نمایندگان به عنوان خط مقدم فروش اشاره  
و همکاری  توان  تمام  با  کرد  امیدواری  ابراز  و 
رشد  جهت  در  سرمد  بیمه  شرکت  همکاران 
همچنین  ایشان  نماید  تلاش  تعالی شرکت  و 
در  شعب  به  اختیارات  واگذاری  درخصوص 
گذاران  بیمه  حداکثری  رضایت  کسب  جهت 

تاکید داشت.   
زاده  بزرگ  محسن  سوابق  در  است  گفتنی 
فعالیت در صنعت  مواردی همچون ۲3 سال 
بیمه، مدیر توسعه بازار بیمه البرز،رئیس شعبه 
مجتمع  مدیر  البرز،  بیمه  شرکت  ونک  ممتاز 
مرکزی بیمه ملت و مدیرعاملی شرکت کارگزاری 

تامین آینده )شستا( دیده می شود.

تابستان 140۲ در حالی به ایستگاه پایانی خود 
رسد که بنا به گزارش اقتصادنیوز اما این تابستان 
از  برخی  که  آب  کمبود  و  شدید  گرمای  جز  به 
شهرها را با بحران روبه رو ساخت، با نوع دیگری 
از کمبود نیز شناخته می شود: کمبود بلیت وسایل 
نقلیه  از هواپیما و قطار گرفته تا اتوبوس. اگر قبلاً 
یا سایت ها و  پایانه ها  به  با مراجعه  می توانستید 
پلتفرم های فروش بلیت، به راحتی امکان مسافرت 
پیغام  این  اکنون  کنید،  پیدا  را  خود  مقصد  به 
بود  هواپیما/قطار/اتوبوس  نبود  یا  تکمیل ظرفیت 
رژه  بلیت  متقاضیان  دیدگان  برابر  در  مدام  که 

می رفت. 
این وضعیت در بازه زمانی شهریورماه که موسم 
برگزاری مراسم اربعین بود وخامت بیشتری پیدا 
گریبانگیر مسافران شد  این چالش  چرا  اما  کرد. 
حداقل  و  آن  بهبود  سمت  به  می توان  چگونه  و 
رفت؟  قبل  نیمه متعادل  وضعیت  به  بازگشت 
عوامل  به  تا  است  تلاش  در  حاضر  یادداشت 
بخش حمل ونقل  در  کنونی  وضع  به وجودآورنده 
جاده ای بپردازد و به این سوال پاسخ دهد که چرا 

اتوبوس نبود.
اتوبوس و جور کشیدن بار قطار و هواپیما!

نقلیه  وسیله  سه  با  جاده ای  شبکه  دیرباز   از 
بیشترین  اتوبوس  و  مینی بوس  کرایه ای،  خودروی 
در  بین شهری  مسافر  جابه جایی  در  را  سهم 
متولیان  برنامه ریزی  عمده  است.  داشته  ایران 
این  دایرمدار  کشور  در  حمل ونقل  سیاستگذاری 
حمل ونقل  مسافران  سهم  از  کاهش  با  که  بوده 
جاده ای، به ترتیب سهم مسافران حمل ونقل ریلی 
و هوایی را افزایش دهند. با این حال این امر هنوز 
به سرمنزل مقصود نرسیده که خود ناشی از عواملی 
همچون عدم وجود مشوق های لازم برای ورود بخش 
خصوصی، وجود تحریم های گسترده و فرسودگی 
ناوگان موجود، نبود منطقی سازی شرکت داری در 
حوزه حمل نقل با محوریت صرفه مقیاس، تورم و 
کاهش قدرت خرید شهروندان و... بوده است. بر 
اساس قانون برنامه ششم توسعه، قرار بود که سهم 
حمل ونقل ریلی در جابه جایی مسافر به ۲0 درصد 
برسد. در حالی که در حالت خوش بینانه و طبق 
اعلام دبیر انجمن صنفی حمل ونقل ریلی، این رقم 
در سال گذشته برابر با 16.۷ درصد بود. این در حالی 
است که طبق داده های سالنامه آماری 1401 سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای، 146 میلیون مسافر 
سفر  جاده ای  حمل ونقل  طریق  از   1401 سال  در 
کردند که سهم اتوبوس درجابه جایی آن ها در بیرون 
استان ها ۷8 درصد و در درون استان ها 4۲ درصد 
بود. بر این اساس، ناوگان اتوبوسرانی کشور هنوز 
هم الگوی حمل ونقل غالب در کشور است و کماکان 
باید جور چالش های بخش های ریلی و هوایی را به 

دوش بکشد.
اتوبوس های فرسوده و البته کمتر از قبل

سازمان   1401 آماری  سالنامه  داده های  طبق 
راهداری و حمل ونقل جاده ای، تعداد اتوبوس های 
عمومی جاده ای کشور )پلاک ایران(، در سال 1401 
برابر با 14 هزار دستگاه بود. این در حالیست که 
دستگاه  هزار   ۲0 با  برابر  در سال 13۹۲  رقم  این 
اخیر  دهه  یک  طول  در  نه تنها  واقع  در  بود. 
ناوگان اتوبوسرانی بین شهری کشور از نظر شمار 
اتوبوس ها تقویت نشده که تعداد آن ها نیز کاهش 
آماری  سالنامه  طبق  همچنین  است.  کرده  پیدا 
از  اتوبوس های جاده ای کشور  فوق، متوسط عمر 
افزایش  سال   14.4۷ به   13۹۲ سال  در  سال   13
پیدا کرده است. بررسی دقیق تر عمر اتوبوس های 
 105 و  هزار   15 از  که  می دهد  نشان  بین شهری 
یعنی  یک سوم  از  بیش  فعال،  اتوبوس  دستگاه 
سال   16 از  بیش  عمر  دستگاه،   516 و  هزار   5
کاهش  نیز  فعال  اتوبوس  رانندگان  تعداد  دارند. 
چشمگیری را نشان می دهد. در حالی که در سال 
13۹۲ تعداد رانندگان عمومی مسافری جاده ای در 
سطح کشور 15۷ هزار نفر بود، این رقم در طول 
که  جایی  تا  یافت  کاهش  تدریجاً  قبل  دهه  یک 
نفر رسید. چشم انداز  هزار   100 به   1401 در سال 
پیش رو نیز حکایت از آن دارد که نشانه هایی مبنی 

بر بهبود این وضعیت به چشم نمی خورد.
اتوبوس؛ ۲5 میلیارد تومان ناقابل! 

با  کشنده ها  و  کامیون ها  بازار  که  چقدر  هر 
در  گوناگونی  شرکت های  و  بوده  روبه رو  رونق 
این زمینه فعالیت دارند، بازار اتوبوس ها تعریفی 

ندارد. طبق گفته مدیرعامل تعاونی ایران پیما در 
خردادماه 140۲، تولید اتوبوس بین شهری از سال 
امری که خود معلول  13۹۷ متوقف شده است. 
تحریم ها و بی ثباتی اقتصادی کشور در طول پنج 
سال گذشته بوده است. در چنین شرایطی عملاً 
امکان ورود به بازار حمل ونقل جاده ای از بسیاری 
حاضر،  حال  در  شد.  سلب  علاقه مند  افراد  از 
قیمت اتوبوس بین شهری متعلق به 15 سال پیش 
کیلومتر چینی  قیمت خرید یک کشنده صفر  با 
مونتاژ داخل برابری می کند. طبق اعلام مدیرعامل 
تیرماه  در  مسافری  شرکت های  تعاونی  اتحادیه 
به  داخل  تولید  زیرخاکی  اتوبوس  قیمت   ،140۲
۲5 میلیارد تومان رسیده است. بازار اتوبوس های 
آگهی های  بررسی  با  ندارد.  تعریفی  نیز  کارکرده 
موجود متوجه می شویم که برای خرید یک اتوبوس 
فرسوده تولید سال 1385، نیاز به سرمایه ای فراتر 
اتوبوس های  قیمت  است.  تومان  میلیارد  دو  از 

جدیدتر نیز قابل توجه است. 
خودمالکی ناوگان

بهره وری  عدم  و  ناکارآمدی  از  مهمی  بخش 
خودمالکی  از  ناشی  کشور  اتوبوسرانی  ناوگان 

اتوبوس هاست. 
آنکه ۹1 درصد شرکت های حمل ونقل  علی رغم 
 100۲ تنها  هستند،  خصوصی  جاده ای  مسافری 
فعال  اتوبوس  و 105 دستگاه  از 15 هزار  دستگاه 
متعلق به شرکت ها است و رانندگان با تملک 11 
هزار و 180 دستگاه، سهم 86 درصدی از مالکیت 
زیاد  تعداد  شرایطی،  چنین  در  دارند.  ناوگان 
شرکت های کوچک و متوسط حمل ونقل جاده ای 
که از خود اتوبوس در اختیار ندارند، ناچارند تا با 
راننده ها کار کنند و به بهره وری پایین تر از سرمایه 
موجود رضایت دهند. این در حالی است که در 
مالک  شرکت ها  حوزه،  این  در  موفق  کشورهای 
ناوگان خود هستند و در چند شیفت 8 ساعته با 
این خودروها کار می کنند. گذار به وضع موجود 
در بخش اتوبوسرانی تغییر و تحولاتی اساسی در 

این بخش را می طلبد؛ به صورتی که الگوی غالب 
شرکت مالکی باشد و با تقویت شرکت های بزرگ 
و خروج شرکت های کوچک و متوسط در رقابت با 
ارائه خدمات  این شرکت ها، فرآیند منطقی سازی 

طی شود.
وزیر هم از کمبود بلیت گفت

در همین حال به گزارش ایسنا، مهرداد بذرپاش 
نمایشگاه حمل ونقل  افتتاحیه دهمین  مراسم  در 
که  داریم  اعتقاد  دولت  در  ما  کرد:  بیان  ریلی 
مسیر  از  اقتصادی  توسعه  اصلی  زیرساخت 
مهم ترین  ریلی  صنعت  و  می گذرد  حمل ونقل 
است.  کشور  توسعه  برای  حمل ونقل  صنعت 
درواقع هدف گذاری برای رشد هشت درصدی در 
برنامه هفتم توسعه بدون توسعه صنعت  لایحه 
این  به  رسیدن  برای  و  است  بسیار سخت  ریلی 
سرمایه گذاری  جدی  توجه  به  مصوب  رشد  نرخ 
داریم.  نیاز  داخلی  مجموعه های  از  حمایت  و 
وی با بیان اینکه میزان داخلی سازی و تکنولوژی 
شرکت ها برای ما خوشحال کننده است، گفت: در 
حال حاضر دو سوم تمام قطعات مورد استفاده 
آن  و  می شود  تولید  داخل  در  ریلی  صنعت  از 
یک سوم هم یا مقرون به صرفه نبوده یا در مسیر 
داخلی سازی آن قرار داریم و با برنامه ریزی درست 

می توانیم همه تجهیزات را در داخل تولید کنیم.
توسعه ناوگان ریلی در دستور کار قرار دارد

توسعه  همچنین  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی 
ناوگان ریلی در حوزه مسافری و باری را در دستور 
نشان  ما  آسیب شناسی  گفت:  داریم،  قرار  کار 
این  از  مواجهیم.  ناوگان  کمبود  با  که  می دهد 
را  واگن  و  لکوموتیو  تامین  آینده  رو در یک سال 
در دستور کار قرار داریم و به مدیرعامل راه آهن 
واگن های  به صورت ضربتی  درخواست کردیم که 
مسافری را به لحاظ کیفی و کمی افزایش دهند. 
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: شرکت های 
داخلی هم باید محصولاتشان مقرون به صرفه باشد 
و با زیان همراه نباشد تا انگیزه بیشتری برای ارائه 

خدمات باکیفیت داشته باشند. بنابراین لازم است 
استفاده شود  توان داخلی جواب می دهد،  هرجا 
و اگرنه از مکمل های  وارداتی استفاده کنند، زیرا 
توسعه  و  تکمیل  آینده  سال  یک  در  ما  اولویت 
توجهی  قابل  عدد  به  آینده  تا سال  است  ناوگان 
در این زمینه برسیم در راستای تسهیل سفرهای 
مردم و در بخش باری هم خبرهای خوبی به مردم 
برسد.بذرپاش درباره علت کمبود بلیت  هم بیان 
کرد: عرضه و تقاضا سازگار نیست؛ تقاضا خیلی 
و مختص  است  ناوگان  و  از عرضه شبکه  بیشتر 
حمل ونقل ریلی نیست، در بخش های دیگر هم 
همین است؛ به همین دلیل توسعه ناوگان را در 
دستور کار قرار دادیم تا بتوانیم این فاصله را کمتر 
کنیم که بخش زیادی از مشکلات کمبود بلیت از 

این طریق حل خواهد شد.
با اختلال در عرضه بلیت، مقابله می کنیم

بلیت  این است که  اینکه تلاش ما  بیان  با  وی 
واسطه  بدون  و  کذایی  قیمت های  افزایش  بدون 
به مصرف کننده نهایی برسد، اظهار کرد: برخی از 
سکوهای مجازی با سود منطقی عرضه بلیت به 
فعالیت  از  هم  ما  می دهند.  انجام  را  مردم  آحاد 
هر سکوی مجازی که در خدمت آرامش بخشیدن 
بخواهد  اگر  اما  می کنیم  استقبال  باشد،  بازار  به 
مقابله  برای  ابزارهایمان  از  بریزد،  هم  به  را  بازار 
استفاده می کنیم. سکوهای مجازی باید در خدمت 
راه  فکر کسب سود.وزیر  به  فقط  نه  باشند  بازار 
و شهرسازی خاطرنشان کرد: ما با هر بخشی که 
یا  بلیت هوایی، ریلی  در مجموعه زنجیره عرضه 
جاده ای اختلال ایجاد کند، مقابله می کنیم و در 
برابر اجحاف به مردم می ایستیم؛ هرچند که اینها 
جاها  خیلی  به  و  دارند  هم  زیادی  دسترسی های 
وصل هستند، اما همکاران ما به این موضوع ورود 
بازار برگشته  از آرامش به  کردند و بخش زیادی 
البته  نیست،  رضایت بخش  هنوز  هرچند  است، 
بیشتر تخلفات در بخش هوایی است و در بخش 

ریلی کمتر با تخلف فروش بلیت مواجه هستیم.

حمل ونقل جاده ای شاهد یکی از بحرانی ترین دوره های خود در تابستان 1402 بود

بلیت نیست!
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه با تقاضایی که در بازار وجود دارد، گفته است که عرضه و تقاضا همخوانی ندارد و کمبود بلیت وجود دارد؛ گفت که به 

همین دلیل توسعه ناوگان ریلی را در دستور کار قرار داریم اما در عین حال نظارت بر بازار در دستور است. 

بخش مهمی 
از ناکارآمدی و 
عدم بهره وری 

ناوگان 
اتوبوسرانی 

کشور ناشی 
از خودمالکی 

اتوبوس هاست. 
علی رغم آنکه 

91 درصد 
شرکت های 
حمل ونقل 

مسافری 
جاده ای 

خصوصی 
هستند، تنها 

1002 دستگاه از 
15 هزار و 105 

دستگاه اتوبوس 
فعال متعلق به 
شرکت ها است

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در جلسه ارزیابی عملکرد مدیریت شعب استان 
تهران اعلام داشت عملکرد استان تهران رضایت بخش بوده است. 

محمد شیخ حسینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون در جلسه ارزیابی عملکرد 
مدیریت شعب استان تهران اظهار داشت: عملکرد همکاران صف بسیار مناسب 
بوده است و عملکرد کلی بانک و مدیریت شعب استان تهران نیز مورد حمایت 

مسئولین نظام و دولت بوده است.
وی افزود: بانک توسعه تعاون از نظر شاخص های کلیدی و عملکردی رو به رشد 
بوده و بانک در دو سال اخیر وارد ریل سوددهی شده است، بانک پیش از این با 
ناترازی نقدینگی و اضافه برداشت مواجه بوده است که در دوره کنونی انضباط مالی 
و نقدینگی در بانک حاکم گردیده است. در انجام تعهدات و تسهیلات تکلیفی در 
برخی بخش ها از جمله وام قرض الحسنه ازدواج از برنامه جلوتر هستیم. در بانک 
توسعه تعاون در هیچ دوره ای همانند دوره جاری از تعاونی ها حمایت نگردیده است 

و روز به روز سهم تعاونی ها از خدمات بانک در حال افزایش است.
شیخ حسینی گفت: بانک توسعه تعاون به لحاظ سلامت اداری و مالی، بانکی 
سالم، منضبط و بی حاشیه است. بانک توسعه تعاون عملیات بانکی را در تطبیق 

حداکثری با قانون بانکداری بدون ربا قرار داده است.
مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در نظر داشته باشیم که عملکرد حرفه ای 
و تحقق شاخص های مالی فراتر از برنامه ریزی و اقدامات، نیازمند توجه به برخی 
آموزه های مهم اعتقادی است. از فرمایشات امام خمینی و رهبر معظم انقلاب، این 
گونه درس می آموزیم که رمز موفقیت در تمامی میدانها و عرصه های کشور »توکل، 
وحدت کلمه و خودباوری« است که رعایت این سه اصل در اقدامات و برنامه های 
بانک نیز بسیار حیاتی و ضروری است. راهبرد و استراتژی همانند »وحدت کلمه« 

برای همسویی و هم راستا نمودن واحدها کاربرد و کارآیی دارد.
شیخ حسینی با تبیین کارکرد بانکها در اقتصاد گفت: بانک ها نقش بسیار مهم و 
خطیری در اقتصاد بر عهده دارند، در عین حال که در تجهیز منابع خرد و تامین مالی 
برای پروژه های تولیدی ایفای نقش دارند، کارکرد بانکها در صورت عدم کنترل فرآیند 
خلق پول، از حالت مثبت خارج می شود و از این رو کنترل ترازنامه ای توسط بانک 
مرکزی بسیار مهم و ضروری است. بانکها می توانند با حمایت از بخش های واقعی 
و تولیدی اقتصاد و پرهیز از پرداخت تسهیلات به بخش های غیر مفید، در کنترل 

تورم و حمایت تولید نقش داشته باشند.

این مقام بانکی تاکید کرد: گسترش روشهای نوین تامین مالی و شفافیت بیشتر در 
روابط مالی و اقتصادی می تواند عملیات بانک را به سمت واقعی اقتصاد سوق دهد و 

احاطه تامین مالی بانکها بر بخش های غیر مفید اقتصاد کمتر می شود.
شیخ حسینی تصریح کرد: گرچه با برخی مناسبات و محاسبات این گونه طرح شده 
است که کمبود نیروی انسانی در استان تهران وجود ندارد، اعتقاد بنده بر این است 
که حجم کار در استان تهران بالا بوده و حساسیت و اهمیت کارها نیز بیشتر است، 

بنابراین تامین نیروی کیفی مورد نیاز استان حائز اهمیت است.
وی ادامه داد: البته به فرمایش و توصیه ارزشمند وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
به عنوان رییس مجمع بانک توسعه تعاون پایبند هستیم، ایشان در همه جلسات 
و خطاب به همه ارکان و شرکت های تابعه وزارتخانه بیانات مهم و ارزشمندی را 
در خصوص رعایت اصل بهره وری و مدیریت تعداد مورد نیاز نیروی انسانی تاکید 

ورزیده اند که این فرمایشات بسیار راهگشا و واجب الاجرا است.
شیخ حسینی با تاکید بر این که حوزه بازاریابی بانک متحول می شود ادامه داد: در 
ارزیابی استانها معمولا چند شعبه مهم استان به صورت میدانی مورد رصد و بررسی 
قرار می گیرد، بنابراین در مورد استان تهران نیز شایسته است مدیران مرتبط در این 

خصوص بازدیدها و بررسی های لازم را صورت دهند.
فتاحی: استان تهران در همه شاخص ها رتبه اول را دارد

در ادامه سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: تکالیف 
بانک در حوزه های مختلف در سطح مناسبی انجام شده است و پیش بینی می شود 

عملکرد بانک در دوره کنونی با رشد مناسبی همراه باشد.
وی افزود: بانک در طی دوره اخیر برخی چالش ها و مسائل از جمله ضمانت 
نامه صدا و سیما و اوراق شهری شهرداری تهران را به خوبی مدیریت نموده و حل 
نموده است. فتاحی تاکید کرد: بانک در تامین مالی بنگاههای تولیدی از طریق بازار 
سرمایه اقدامات مناسبی را صورت داده است، چنانچه نیاز باشد و بنگاههای تولیدی 
تقاضامند باشند، این آمادگی وجود دارد که در شش ماهه دوم سال نسبت به اخذ 
مجوز و کارسازی جهت انتشار اوراق جدید تامین مالی نیز اقدامات لازم صورت 

پذیرد.
وی ادامه داد: مدیریت شعب استان تهران از واحدهای مهم و اثربخش است که 
ضرورت دارد واحدهای ستادی توجه و ملاحظه بیشتری برای حمایت ازاستان تهران 
مد نظر داشته باشند. استان تهران در اکثریت شاخص ها رتبه اول را دارا است و 

در جذب منابع نیز تحقق 156 درصدی را رقم زده است. پنجاه درصد شعب استان 
به سوددهی رسیده اند و مجموعا نیز استان تهران سودده است. استان در کنترل 

مطالبات غیر جاری موفق عمل نموده و روند آن را نزولی نموده است.
رحمانپور: رشد 36 درصدی منابع ارزان قیمت

صیاد رحمان پور مدیر امور استان ها و شعب بانک توسعه تعاون گفت: استان 
تهران به گونه ای عمل نموده که منابع ارزان قیمت در ابتدای شهریور ماه سال جاری 
در مقایسه با پایان سال گذشته از رشد 36 درصدی برخوردار شود و مانده منابع 
نیز در همین مدت دارای رشد ۲۷ درصدی باشد. NPL استان در پایان سال 1401 به 
میزان 1.۹ درصد بوده در حالی که NPL بانک 3.8 درصد بوده است. این شاخص 
در ابتدای ماه ششم سال جاری مطلوب تر شده و به سطح 1.۷ درصد تنزل یافته 
است. رحمانپور افزود: منابع استان تهران در پانزدهم شهریور ماه سال جاری نیز از 
۹۷ هزار میلیارد ریال فراتر رفته است. منابع مشتریان عمده )شرکتی و دارای حساب 
بالا( استان از 6۲ هزار میلیارد ریال فراتر رفته که 65 درصد منابع استان را به خود 

اختصاص داده است.
مدیر امور استان ها و شعب تاکید کرد: در استان بیش از ۹ هزار میلیارد ریال 
ضمانت نامه صادر گردیده که بابت مناقصه و شرکت در فرآیند ارجاع کار، پیش 
استرداد کسور وجه  کار،  انجام  مزایده، حسن  تعهدات،  اجرای  پرداخت، حسن 
الضمان، تعهد دین و گمرک بوده است. اعتبار اسنادی صادر شده در استان نیز 

بیش از 5۹00 میلیارد ریال است که 1۷۷ درصد هدف برنامه محقق شده است.
رحمانپور تصریح نمود: در پنج ماهه ابتدایی سال جاری بیش از 33 هزار میلیارد 
ریال تسهیلات پرداخت گردیده است که 63 درصد مرابحه، 8.۹ درصد مشارکت 
مدنی، ۲.۷ درصد جعاله، 6.۷ درصد خرید دین، 3.8 درصد فروش اقساطی، 6.۲ 

درصد قرض الحسنه، 0.۲ درصد مضاربه و 8.1 درصد سایر بوده است.
وی خاطر نشان کرد: تسهیلات بانک توسعه تعاون استان تهران به لحاظ تفکیک 
بخش اقتصادی نیز 1۷درصد بخش بازرگانی، 40 درصد بخش خدمات، 34 درصد 

صنعت، 5.۷ درصد مسکن و 3 درصد کشاورزی پرداخت گردیده است.
در ادامه علی وفایی مدیر شعب استان تهران گفت: برنامه ای ترتیب داده شده 
است تا واحدهای استان تهران به صورت منظم و همیشگی از سوی شخص بنده نیز 
مورد ارزیابی و رصد واقع می شوند و فراتر از برنامه های ادواری ارزیابی ستاد، این 

فرآیند به صورتمنسجم در استان در حال اجرا است.

در این جلسه حسن شریفی معاون مدیرعامل در امور عملیات بانکی ، شهرام 
بخشا معاون مدیرعامل در امور برنامه ریزی و فناوری اطلاعات ، محمد سلمانی 
معاون مدیرعامل در امور مالی و پشتیبانی و محمد ذوالفقاری سرپرست معاونت 
مدیرعامل در امور حقوقی و نظارت نقطه نظرات تحلیلی خود را ارائه نمودند. کریم 
به عنوان سرپرست جدید  نیز  و پژوهش  آموزش  پیشین مرکز  میرزاخانی مدیر 

معاونت مدیر عامل در امور استانها و بازاریابی معرفی شد.
حجت الاسلام سید ابراهیم صباغیان مسئول نظارت و تطبیق شرعی و عضو کمیته 
رعایت قوانین و مقررات )تطبیق( بانک توسعه تعاون نیز به تبیین برخی نکات مهم 
در ارتباط با تطبیق مسائل شرعی و گسترش همکاری میان همکاران اجرایی بانک و 

مسئول شرعی بانک پرداخت.
تهران،  استان  شعب  مدیریت  ارزی  و  مالی  معاون  توکلیان  حمید  همچنین 
محمدرضا حیدری معاون اعتباری و حقوقی مدیریت شعب استان تهران و ابوالفضل 
صیادی سرپرست معاونت فناوری و پشتیبانی مدیریت شعب استان تهران، آمنه 
رحمانپور رئیس شعبه تهرانپارس، مهین لرنی قونیک رئیس شعبه پونک، منصور 
چابوک رئیس شعبه سعادت آباد، کریم معصومی معاون اعتبارات شعبه فاطمی نیز 

مطالب تخصصی را ارائه نمودند.

عملکرد بانک توسعه تعاون در استان تهران رضایت بخش بوده است 


